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VLAST ŽURI SA PRODAJOM „TELEKOMA“ ZBOG IZBORA?

Autor:  P.LATINOVIĆ

Strasti oko prodaje „Telekoma“ se ne stišavaju. S tim u vezi juče je u Medija centru organizovana 
javna rasprava na tu temu, gde je trebalo da se suoče stavovi za i protiv prodaje državnog operatera 
mobilne i fiksne telefonije. Mišljenje da „Telekom Srbije“ ne bi trebalo prodati zastupali su bivša  
ministarka telekomunikacija Aleksandra Smiljanić , ekonomista dr Rajko Bukvić i novinar Stanko 
Stojiljković. Na ovaj skup pozvani su i članovi Vlade, ali se od predstavnika izvršne vlasti niko nije 
pojavio.
Zajednički zaključak skupa bio je da bi prodaja „Telekoma“, ne samo u ovom trenutku, predstavljala 
loš potez za državu Srbiju.
– Apsolutno se ne slažem sa prodajom „Telekoma“, jer to ne bi bilo dobro, ni za Srbiju, ni za njene 
građane. Naime, onaj ko kupi „Telekom“ neće imati konkurenciju na telekomunikacionom tržištu 
Srbije, tako da će moći da proizvoljno podiže cene usluga, ulaže u razvoj infrastrukture i otpušta 
zaposlene u toj kompaniji – rekla je Smiljanić .
Svoj stav Smiljanić je potkrepila primerima zemalja u regionu, poput Hrvatske, Makedonije i Crne 
Gore, koje su prodale svoje operatore, a u kojima zvanični podaci pokazuju, kako ona tvrdi, da su 
cene telekomunikacionih usluga nekoliko puta veće nego u Srbiji .
– Pokazalo se i to da je u tim zemljama veliki broj onih koji su radili nekada za državnog operatera  
otpušten, ali ne zato što su bili višak, već zato što je novi vlasnik želeo da smanji troškove, da bi 
maksimizovao profit. Takva želja stranog kupca da uveća profit svakako neće pogodovati Srbiji i 
njenim građanima – istakla je Smiljanić .
Novinar Stanko Stojiljković kritikovao je što u Srbiji ne postoji javna rasprava na ovu temu, jer je 
reč o veoma bitnom pitanju. On se zapitao gde je samopoštovanje struke.
– Mene kao građanina i novinara zanima zašto parlament ne raspravlja o tome, zašto elektro-struka 
ćuti? Strukovne organizacije se uopšte ne oglašavaju. S druge strane, i ekonomisti se sporadično i 
krajnje nemušto oglašavaju – istakao je Stojiljković.
Argumenti koji su ponuđeni kao opravdanje zbog čega se „Telekom“ prodaje, prema mišljenju 
Aleksandre Smiljanić, nisu potkrepljeni činjenicama.
– Obrazloženja tipa: država nije sposobna da upravlja „Telekomom“, ili da su potrebna sredstva za 
izgradnju puteva, nemaju potrebnu argumentaciju. Spekuliše se da Vlada želi novcem od prodaje da 
popuni budžet, a priča se i o približavanju izbora, za koje partijama na vlasti trebaju pare. Ono što 
sam takođe čula je da se sadašnja vlast plaši da neće pobediti na sledećim izborima i da ne želi da  
prepusti opoziciji „Telekom“ – zaključila je Smiljanić .

Antrfile: 

Bukvić: Prodaja „Telekoma“ nije iznenađenje

Ekonomista Rajko Bukvić kaže da prodaja srpskog operatera za njega nije iznenađenje.
– Tokom više od deset godina preovlađujuća struja u ekonomiji se nalazi na ovom tragu. U knjizi koju su 
napisali pre deset godina ugledni ekonomisti, a koja se između ostalog, bavi privatizacijom infrastrukture u 
Srbiji, analizira se nekoliko načina na koji bi privatni sektor mogao da uđe u infrastrukturu. U knjizi se 
naglašava da je od svih modaliteta jedini relevantan prodaja kapitala. To je upravo ono što se sada radi – 
naglasio je Bukvić.

Elektronska arhiva MEDIJSKE DOKUMENTACIJE ne može se koristiti (kopirati, replicirati ili pretraživati)
u komercijalne svrhe bez posebne dozvole i ugovora sa vlasnikom Arhive - Ebart/Medijska dokumentacija©.
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ZBOG PRODAJE TELEKOMA PAD PROIZVODNJE

Autor:  N. N.

Bivša ministarka telekomunikacija Srbije Aleksandra Smiljanić

BEOGRAD – Bivša ministarka telekomunikacija Srbije Aleksandra Smiljanić ocenila je da će prodaja  
Telekoma izazvati pad proizvodnje i otpuštanje radnika u srpskim kompanijama koje rade za to  
telekomunikaciono preduzeće.
– Prodaja Telekoma biće veliki udarac za informaciono- komunikacionu industriju u Srbiji – rekla je  
Smiljanićeva na okruglom stolu o prodaji Telekoma koji organizuje Pres klub Medija centra . Kako je 
bivša ministarka objasnila, Telekom ima ogroman prihod, a kad neka strana firma kupi Telekom, 
može se očekivati da će veliki deo prihoda otići ka inostranstvu jer će ta firma kupovati softver i 
opremu od svojih dobavljača.
– Ako Dojče telekom bude kupac, Telekom Srbija će u budućnosti kupovati proizvode nemačkih 
firmi, što znači da će u Srbiji opasti proizvodnja i da će biti otpuštanja radnika u tim pratećim  
industrijama – rekla je Smiljanićeva.
Ona je navela kako očekuje da će za kupovinu akcija Telekoma biti više zainteresovanih kupaca, ali 
da kao najverovatnijeg kupca vidi Dojče telekom. Smiljanićeva je ponovila da je Siti grupa, jedini 
kandidat za privatizacionog savetnika za Telekom, u sukobu interesa jer već radi za Dojče telekom. 
Kako je rekla, izjava ministarke za telekomunikacije Jasne Matić da Siti grupa nije u sukobu interesa  
„veoma je zabrinjavajuća” i pokazuje da funkcioneri ne vode računa o državnom interesu.

Antrfile: 

Elektronska arhiva MEDIJSKE DOKUMENTACIJE ne može se koristiti (kopirati, replicirati ili pretraživati)
u komercijalne svrhe bez posebne dozvole i ugovora sa vlasnikom Arhive - Ebart/Medijska dokumentacija©.
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OBORITI TENDER ZA SAVETNIKA

Autor:  DOBRILA SOLEŠA

Aleksandra Smiljanić, bivša ministarka za telekomunikacije, protiv prodaje Telekoma 

Pominjani iznos od 800 miliona do 1,5 milijardi evra za paket Telekoma je nizak, radi se o 
neprocenjivoj vrednosti koju ne treba iznositi na „pijacu“ - kaže Aleksandra Smiljanić 

Dobrila Soleša 

Beograd  
Suštinska dilema oko sporne najavljene prodaje Telekoma Srbije je zašto uopšte treba ulaziti u tako 
štetnu i neprofitabilnu transakciju. Sada je u posedu države 80 odsto akcija kompanije, a ako se 
ispoštuje obećano da će građanima pripasti 15 odsto, a radnicima 10-ak odsto vrednosti, preostaje 
samo 55 odsto. Dakle, država ne bi imala šta da proda ukoliko bi želela da ostane većinski vlasnik . 
Čak ako se proda više od četiri odsto „gubi“ se kontrolni paket, bez obzira na nedefinisanost namere 
da li se radi o 30 ili 40 odsto pripadajućih akcija. Zašto uopšte ulaziti u takav rizik, kada se time 
gubi ogroman profit koji ulazi u budžet, izjavljuje za „Privredni pregled“ Aleksandra Smiljanić , bivša 
ministarka za telekomunikacije. Različite opcije o vrednosti paketa su se spominjale u javnosti, ali 
bez obzira da li se radi o 800 miliona ili 1,5 milijardi evra to je veoma nisko, jer je Telekom 
neprocenjiva vrednost, radi se o strateškoj infrastrukturnoj oblasti, pa je veoma moguće da se u 
pozadini upornog insistiranja koncepta prodaje kriju  neregularni motivi , dodaje Smiljanić. Kako 
objasniti da i pored neregularnosti i tehničkim propustima na tenderu za izbor privatizacionog  
savetnika, na koji se prijavio samo Siti grup markets, nije došlo do njegovog - obaranja. Ministarka 
za telekomunikacije Jasna Matić daje prilično „providne“ informacije da će se dosadašnja  
dokumentacija dopuniti i da se ne radi o sukobu interesa.

 
Ovaj tender bi trebalo da propadne jer Siti grup ima očigledan sukob interesa, on je ujedno i 
finansijski savetnik Dojče Telekoma, koji se prikazuje kao najverovatniji kupac, dodaje Smiljanić. U 
okviru jučerašnje rasprave održane u Pres klubu u Beogradu Smiljanićeva je iznela još niz 
argumenata - došlo bi do neminovnog rasta cena usluga koje su u Srbiji sada pet do 40 puta niže 
nego u Makedoniji, Hrvatskoj i Crnoj Gori, čije su tržište kupili strani opetareri, u budžetu bi „nestao“ 
profit od oko 100 miliona evra. Čak i kurs dinara bi dodatno pao za nekoliko procenata, dok bi 
dugoročno odliv prihoda bio pet milijardi evra, koliki je otprilike godišnji izvoz. U pitanje bi došla i i 
sama bezbednost mreže.

Antrfile: 

Srbija „kolonizovana“ 

Pogrešan konceprt razvoja i privatizacije po scenariju Vašingtonskog konsenzusa doveo je Srbiju faktički u 
kolonijalnu zavisnost od uvoza i moćnih stranih kompanija, a dokaz je pad industrijske proizvodnje na nivou od 
65 odsto iz 1989. godine - ističe profesor Rajko Bukvić sa Megatrend fakulteta iz Beograda. Ukoliko vlasti 
nastave s namerom da prodaju Telekom u velikom problemu će se naći i prateća domaća industrija, jer će 
budući kupac opremu, mnoge stavke i materijale čak i softvere nabavljati iz uvoza, istakao je Bukvić.

Elektronska arhiva MEDIJSKE DOKUMENTACIJE ne može se koristiti (kopirati, replicirati ili pretraživati)
u komercijalne svrhe bez posebne dozvole i ugovora sa vlasnikom Arhive - Ebart/Medijska dokumentacija©.


